
سیاستروزشنبه / 15 مهر 1402 / شماره 5476

سرمقاله

حرکت های آونگی!
ادامه از صحه یک

اینکه این ساختار رجل ملیّ تربیت نمی کند 
از همین روست. مهمترین ویژگی یک رجل ملیّ 

غیرشخصی دیدنِ امور است.
مسئولان تا زمانی که علایق شخصی خود را 
بیرون از اتاق مسئولیت چال نکنند و کتُ حب و 
بغض را از تن بیرون نکنند نه می توانند منادیان 
صادق عدالت و انصاف باشند و نه حرکت شان 
توسعه آفرین خواهد بود. شاید بتوان گفت اصلاً 
و اساساً دولت تا غیرشخصی نشود مدرن نخواهد 

شد. توسعه نیز فرزند دولت مدرن است. 
۲-  عدم پذیرش هزینه تغییرات و اصلاحات 

توسط جامعه عامل دوم است؛
جامعه ایران به جامعه اعتراضی شهره است. 
برخی برای این خصلت، فرهنگ شیعی و فلسفه 
انتظار را به عنوان علت ذکر می کنند. اما به رغم 
چنین ویژگی تاریخی، کمتر شاهد پذیرش هزینه 
تغییرطلبی هستیم. در موارد بسیاری هرکدام 
منتظر حرکت دیگری هستیم و تغییرطلبی را در 
بستر رفاه و آسایش فردی خواهانیم. اگر جسارت 

نشود بیشتر به اصحاب نق شبیه هستیم. 
موجودشان  وضع  به  مردم  سال هاست 
مطالبه  خواهان  بیان  در  و  هستند  معترض 
ولی  هستند  اصلاحات  و  تغییرات  حداکثری 
حتی حاضر به هزینه حداقلی از طریق مشارت 
در پای صندوق رای نیستیم. غالباً علاقه داریم 
همه آرزوها بدست و با هزینه از جیب همسایه 
پرداخت شود. چندان برای حصول نتیجه نیز 
صبور نیستیم. اگر به تاریخ معاصر نگاه کنیم پر 
است از حرکات آونگی؛ یک روز در منتهی الیه 
یک امر می ایستیم و بی صبرانه به مجرد حاصل 
جهیم.  می  آن  مقابل  نقطه  به  نتیجه  نشدن 
توسعه سهم دولت بالغ و غیرشخصی و جامعه 

صبور است.

خبر

اخبار

وزیر کشور: 
ساماندهی ته لنجی از اولویت های 

اساسی دولت سیزدهم است
همراه  کالای  ساماندهی  گفت:  کشور  وزیر 
ملوان موسوم به ته لنجی از اولویت های مهم و 

اساسی دولت سیزدهم است.
به  اشاره  با  پنجشنبه  ظهر  وحیدی  احمد 
نشست با ائمه جمعه، فرمانداران و نمایندگان 
ارائه برخی  اتحادیه های لنجداران در بوشهر و 
درخواست ها در خصوص ته لنجی اظهار کرد: 
دولت در این خصوص محکم وارد شده و در 

تلاش برای ساماندهی مساله ته لنجی است.
وی افزود: مساله کالای همراه ملوان در زمان 
قانونی در اختیار  حاضر در قالب یک مصوبه 
شورای نگهبان قرار دارد که این شورا باید در این 

خصوص تصمیم گیری کند.
تصمیم  از  قبل  تا  کرد:  تصریح  کشور  وزیر 
گیری شورای نگهبان در خصوص تعیین تکلیف 
کالای همراه ملوان؛ برای حل و فصل مشکلات 
این مساله  درگیر  که  استان هایی  از  آن دسته 
هستند ابلاغی صورت می گیرد تا نگرانی برطرف 

شود.
وحیدی با اشاره به فعالیت ستاد ویژه مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز و حضور نماینده ویژه از طرف 
رییس جمهور در این ستاد گفت: پدیده قاچاق 
به عنوان پدیده مضموم و شوم افزون بر وارد 
مسیرهای  تولید،  به  بسیاری  ضررهای  کردن 

طبیعی تجارت را نیز دچار مشکل می کند.
به گفته رئیس شورای امنیت کشور، قاچاق 
به  به خارج در زمان حاضر  از کشور  سوخت 
عنوان مهمترین کالای قاچاق به شمار می رود و 

بسیار جدی است.
کالاهای  برخی  واردات  خصوص  در  وحیدی 
قاچاق به کشور نیز یادآور شد: در زمان حاضر 
دستگاه های مسئول در این بخش از جمله گمرک 
با ایجاد دستگاه های ایکس ری، پلیس امنیت 
اقتصادی فراجا و همه دستگاه های مسئول در 
تلاش برای پیشگیری از واردات کالاهای قاچاق 

به کشور هستند.

موافقت رهبر انقلاب با عفو بیش از 
۲۰۰۰ محکوم

در هفته گذشته رهبر معظم انقلاب اسلامی با 
عفو یا تخفیف و تبدیل مجازات بیش از دو هزار 
نفر از محکومان محاکم موافقت کردند. این عفو 
یا تخفیف و تبدیل مجازات به درخواست رئیس 
ربیع الاول  ماه  حلول  مناسبت  به  و  قضائیه  قوه 
ختمی  حضرت  باسعادت  میلاد  فرارسیدن  و 
و  آله  و  علیه  مصطفی)صلی الله  محمد  مرتبت 
انجام  )علیه السلام(  صادق  جعفر  امام  و  سلم( 
والمسلمین رحیمی معاون  شد. حجت الاسلام 
قضایی قوه قضائیه در خصوص عفو رهبری گفت: 
این دوره مشمول عفو  در  افرادی که  از  نفر   ۵۲
شده اند مجازات قطعی آنها اعدام بود که با تخفیف 
مجازات آنان به حبس تغییر کرده است، ۴۱ نفر 
مختلف،  کشورهای  از  بیگانه  اتباع  محکومان  از 
۱۳ نفر محکومین پرونده های امنیتی و ۲۳۷ نفر 
زن بوده اند. مهدی عبدی پور مدیرکل امور اجرای 
احکام سازمان تعزیرات حکومتی نیز گفت: ۲۴۷ 
در  حکومتی  تعزیرات  سازمان  محکومان  از  نفر 
سراسر کشور شامل این عفو شدند و اسامی این 
افراد با دستور ریاست عالی سازمان برای اعمال به 

ادارات کل اجرایی سراسر کشور ابلاغ شد.

افراد خاطی کلانتری ۱۳ زاهدان 
بازداشت شدند

نیروهای مسلح  قضایی  عمومی سازمان  روابط 
کشور در پی انتشار کلیپ رفتار غیرقانونی سرباز 
سارق  متهم  یک  با  زاهدان   ۱۳ کلانتری  وظیفه 
اطلاعیه ای صادر و از برخورد با سرباز متخلف و 

برخی دیگر از عوامل کلانتری خبر داد.
به گزارش قوه قضاییه، در پی اقدام غیرقانونی 
سرباز وظیفه با متهم  در کلانتری  ۱۳ زاهدان و 
آزار واذیت وی با استفاده از شوکر، روابط عمومی 
از  تشکر  ضمن  مسلح  نیروهای  قضایی  سازمان 
انتظامی  فرمانده  ویژه  پیگیری  و  موقع  به  اقدام 
استان سیستان و بلوچستان در برخورد با سرباز 
متخلف و سایر عوامل نظارتی وقت کلانتری که 
ترک فعل کرده بودند، به اطلاع می رساند؛ حسب 
گزارش ارسالی از فرماندهی انتظامی استان درباره 
این اتفاق به مرجع قضایی، سرباز متخلف و دیگر 
افراد خاطی کلانتری ۱۳ زاهدان، بلافاصله پس از 
حضور در دادسرای نظامی سیستان و بلوچستان و 
تفهیم اتهام با صدور قرار مقتضی بازداشت شدند 

و رسیدگی به این پرونده ادامه دارد.
سازمان قضایی نیروهای مسلح، به مردم شریف 
می دهد،  خاطر  اطمینان  اسلامی  ایران  عزیز  و 
دادسرا و دادگاه نظامی در راستای رعایت حقوق 
شهروندی با هرگونه تخلف توسط معدود افرادی 
وارد  مسلح  نیروهای  رفیع  جایگاه  به  خدشه  که 

می کنند، برخورد قاطع و به موقع خواهد داشت.

 تلاش مجلس برای تعیین تکلیف 
طرح ساماندهی کارکنان دولت

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی گفت: تمام تلاش مجلس این است که تا 
قبل از پایان عمر مجلس یازدهم طرح ساماندهی 

کارکنان دولت تعیین تکلیف شود.
عباس گودرزی در گفت وگو با ایسنا، در توضیح 
آخرین وضعیت طرح ساماندهی کارکنان دولت 
اظهار کرد: مصوبه مجلس شورای اسلامی در طرح 
ساماندهی کارکنان موضوع ماده ۲۹ قانون برنامه 
پنجم توسعه )طرح ساماندهی استخدام کارکنان 
نظارت  عالی  هیات  سوی  از  ایراداتی  با  دولت( 
مجمع تشخیص مصلحت نظام مواجه شده است 
که ما منتظر اعلام رسمی ایرادات به مجلس شورای 

اسلامی و کمیسیون اجتماعی هستیم.
وی اضافه کرد: کمیسیون اجتماعی به محض 
دریافت ایرادات مجمع تشخیص مصلحت نظام 
در جلسه ای با مسئولان مربوطه به بررسی آنها 
می پردازد. عمده ایرادات مربوط به این است که 
سازمان اداری – استخدامی معتقد بوده اجرای این 

طرح بار مالی خواهد داشت.
نائب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی اظهار کرد: اعتقاد ما براین است که این 
طرح نیز بار مالی ندارد که باعث کاهش هزینه ها 
هم می شود چون نظم و ساماندهی در نظام اداری 
گفت  پایان  در  وی  می کند.  ایجاد  استخدامی   –
تا  که  است  این  بر  نمایندگان  تلاش  تمامی  که 
قبل از پایان عمر مجلس یازدهم طرح ساماندهی 

استخدام کارکنان دولت تعیین تکلیف شود.

محمد باقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی 
که به منظور سفری دو روزه و با هدف توسعه روابط 
دوجانبه وارد ابوظبی شده بود، پیش از ظهر دیروز 
)جمعه، ۱۴ مهر ماه ۱۴0۲( ضمن حضور در نشست 
دوجانبه هیئت های پارلمانی ایران و امارات، با همتای 
امارات  ملی  مجلس  رئیس  غباش«  »صقر  خود 

متحده عربی دیدار و گفت وگو کرد.
 قالیباف با تشکر از مهمان نوازی ریاست مجلس 
ملی امارات متحده عربی در جریان میزبانی از هیأت 
با  که  سفر  این  امیدوارم  گفت:  ایرانی،  پارلمانی 
هدف روند رو به رشد مراودات و مناسبات سیاسی، 
اقتصادی دو کشور و ارتقای سطح روابط پارلمانی 
میان دو کشور است بتواند نقطه عطفی برای این 

هدفگذاری باشد.
اینکه  بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
جمهوری اسلامی ایران، توسعه روابط با همسایگان 
در  قطعی  سیاست  و  نخست  اولویت  به عنوان  را 
سیاست خارجی خود قرار داده است، اظهار داشت: 
نگاه راهبردی به کشورهای همسایه می تواند روابط 
دوجانبه در ابعاد مختلف را توسعه داده و امنیت 
و صلح پایدار را ایجاد کرده، کشورهای جهان اسلام 
و امت اسلامی را در مسیر همکاری و وحدت قرار 
داده و در نهایت توسعه و پیشرفت را در جنوب غرب 

آسیا رقم بزند.
وی همچنین با اشاره به موضوع مهم عضویت ایران 
و امارات در مجموعه بریکس، عنوان کرد: این اتفاق، 
فرصت مناسبی برای گسترش روابط دوجانبه جهت 
تأثیرگذاری در روابط سیاسی، اقتصادی و اجتماعی 
میان کشورهای مجموعه بریکس است به ویژه اینکه 
موقعیت جغرافیایی ایران و امارات به گونه ای است 
جمله  از  اقتصادی  مختلف  ابعاد  در  می تواند  که 

حمل ونقل، انرژی و دانش بنیان اثرگذار باشد.
 قالیباف، چین، روسیه و هند را سه کشور بزرگ 
به لحاظ سیاسی، اقتصادی و جمعیت توصیف کرد و 
افزود: از این رو عضویت ایران و امارات در مجموعه 
بریکس و همکاری با این کشورها فرصتی است که 
تأثیرگذار خواهد بود و  به لحاظ جغرافیایی بسیار 
فرصت بزرگ اقتصادی را حتی در خارج از منطقه و 
در اوراسیا در اختیار امارات و ایران قرار داده از این رو 

باید به این حلقه مهم اقتصادی توجه کنیم.
رئیس نهاد قانونگذاری کشورمان ادامه داد: حادثه 
و جنگ تلخ اوکراین باعث شده اهمیت اوراسیا به 
لحاظ ژئوپلیتیکی و حمل ونقل کالا بسیار تأثیرگذار 
باشد. ما همواره جنگ را محکوم کرده و می کنیم اما 
معتقدیم بانی و ریشه این جنگ ناتو و آمریکا هستند 

که اراده ای برای پایان این جنگ ندارند.
وی در ادامه با تأکید بر اهمیت تأثیر گسترده روابط 
دوجانبه امارات و ایران، آن را در سطح منطقه ای و 
جهانی بسیار کلیدی خواند و عنوان کرد: دو کشور 
باید به صورت پایاپای به امنیت سیاسی و اقتصادی 
اهمیت داده و آن را از پایه های روابط دوجانبه بدانند 
که لازمه رشد دو کشور و ایجاد امنیت برای آنها در 

منطقه و توجه به این مسائل خواهد بود.
 قالیباف اضافه کرد: در این مسیر هر کس بخواهد 

خللی در امنیت پایدار منطقه و دو کشور وارد کند، 
قطعا دشمن مشترک ما و شما خواهد بود.

رئیس مجلس شورای اسلامی در پایان با تأکید بر 
ضرورت ارتباط مستمر گروه های دوستی پارلمانی دو 
کشور، خاطرنشان کرد: موضوعات دیدار بعدی ما 
پیگیری توافقات صورت گرفته و چگونگی طی مسیر 

به سمت توسعه و پیشرفت دو کشور خواهد بود.
»صقر غباش« ضمن خوشآمدگویی و خیر مقدم 
به رئیس مجلس شورای اسلامی برای سفر به امارات 
و حضور در مجلس ملی این کشور، گفت: دیدارهای 
این سفر دو روزه، بسیار صریح، شفاف و صادقانه 
بود که حاکی از اراده سیاسی بالای دوطرف و آغازی 
برای برقراری سفرهای مستمر میان دو کشور خواهد 

بود.
رئیس مجلس ملی امارات با بیان اینکه به زودی 
شاهد آثار این دیدارها در ایجاد صلح و امنیت پایدار 
در منطقه خواهیم بود، اظهار کرد: اطمینان دارم 
سفر جنابعالی و همکارانتان به امارات نقطه عطفی 
در روابط میان دو کشور به حساب می آید و انگیزه 
قوی برای توسعه روابط میان دو کشور خواهد بود تا 

پایه های روابط خود را تقویت کنیم.
وی با اشاره به نامحدود بودن روابط اقتصادی و 
تجاری و افق همکاری هایی که در این حوزه وجود 

دارد، یادآور شد: گفت وگوهای مهمی شکل گرفت 
که می تواند باعث تعمیق روابط شود که از جمله آن، 
ادامه اجرای پروژه های مشترک میان دو کشور است 
که باعث اشتغال زایی و برقراری صلح، امنیت و ثبات 
در منطقه می شود و امروز روز جبران گذشته هایی 

است که فرصت های آن را از دست داده ایم.
برای  ایران  سیاست  از  قدردانی  ضمن  غباش 
را  آن  منطقه،  در  استقرار صلح  و  امنیت  برقراری 
به عنوان نقطه مشترک میان دو کشور دانست و 
افزود: امارات و ایران اراده اقدامات مشترک برای این 
موضوع را دارند چنانچه در دیدارهای استراتژیک این 
سفر نیز بر آن تأکید شد؛ جوهره این دیدارها نگاه 
صادقانه و باور عمیق به مسائل مشترک دوجانبه 

است.
اهمیت  به  اشاره  با  امارات  ملی  مجلس  رئیس 
عضویت امارات و ایران در بریکس، عنوان کرد: این 
عضویت نکته مثبتی برای این مجموعه خواهد بود 
و با توجه به ظرفیت همکاری های مشترکی که در 
این گروه وجود دارد می توانیم به سمت پیشرفت 
کشورها حرکت کنیم؛ موضوع مهم دیگری که در 
مجموعه بریکس وجود دارد این است که این گروه 
نشان داده امروز دنیا به سمت چندقطبی شدن در 
حال حرکت است و کشورها با همکاری هم می توانند 

مسیر توسعه را طی کنند.
ایران را  وی همچنین مدل روابط میان امارات و 
الگویی برای توسعه روابط سایر کشورهای خاورمیانه 
توصیف کرد و گفت: معتقدیم با حضور و فعالیت 
اشخاصی چون شما که از علم، حکمت و سیاست 
بالایی برخوردارید، روابط میان دو کشور به الگویی 

برای برقراری روابط میان سایر کشورها خواهد شد.
به گزارش خانه ملت، صقر غباش رییس مجلس 
ملی امارات از قالیباف رییس مجلس شورای اسلامی 
برای حضور در اجلاس کوپ ۲۸، بیست و هشتمین 
»چارچوب  کنوانسیون  عضو  کشورهای  کنفرانس 
تغییرات  مسئله  برای  ملل  سازمان  پیمان نامه 
اقلیمی« که در سال میلادی جاری در امارات متحده 

عربی برگزار می شود، دعوت رسمی به عمل آورد.
همچنین پس از پایان این دیدار، قالیباف رییس 
از  کشورمان  پارلمانی  هیات  همراه  به  مجلس 
ساختمان مجلس ملی امارات و صحن پارلمان بازدید 

کردند.
گفتنی است شبیب جویجری رئیس گروه دوستی 
پارلمانی ایران و امارات، محسن پیرهادی عضو هیأت 
رئیسه مجلس، حسین حسین زاده نماینده لارستان 
و فاطمه رحمانی نماینده مشهد رییس مجلس را در 

این دیدار همراهی می کردند.

در  حکیم،  خیرساز  بیمارستان  افتتاح  مراسم  در  جمهوری  رئیس 
تشریح اهمیت همکاری خیرین و دولت اظهار کرد: حضور خیرین در 
کنار دولت به معنای حضور کارفرما در کنار پیمانکار نیست، بلکه ما این 

امر را یک مشارکت راهبردی می دانیم.
سید ابراهیم رئیسی بعد از ظهر پنجشنبه در آیین گشایش رسمی 
بیمارستان خیرساز تخصصی و فوق تخصصی کودکان حکیم، با ابراز 
خشنودی از حضور در میان جمعی از خیرین کشور گفت: سلامت 
جسم، روح و روان موضوعی بسیار مهم است و همه دستورات و باید و 
نبایدهای شرع برای سالم زندگی کردن، سالم ماندن و سالم اندیشیدن 

است تا فرد بتواند در پرتو این سلامتی به جامعه خیر برساند.
رئیس جمهوری با اشاره به اهمیت غذای جسم و روان انسان، با بیان 
اینکه اگر سلامت تغذیه تامین شود، نوبت و نیاز به درمان نمی رسد، 
افزود: در دولت مردمی موضوع تامین سلامت و امنیت غذایی جامعه 
همواره به عنوان یک مسئله مهم مورد تاکید بوده و از جمله شورای عالی 
سلامت و امنیت غذایی که تا پیش از این دولت فعال نبود، در این 

دولت فعال شده است.
رئیسی اظهار داشت: اگر چه در مقوله سلامت تغذیه بیشتر سلامت 
غذای جسم مطرح است، اما اهمیت تغذیه روح و روان انسان کمتر از 
غذای جسم او نیست. آرامش عمومی و سلامت جامعه در اطمینان 

خاطر و سلامت تغذیه روحی و روانی آن است.
رئیس جمهوری با بیان اینکه در سال های سپری شده از پیروزی 
انقلاب اسلامی کارهای بزرگ و افتخارآمیزی در زمینه تامین سلامت 
جسمی و روانی جامعه شده است، تصریح کرد: در ۴۴ سال گذشته 
در حوزه تربیت نیروی انسانی کارآمد، پزشکان متخصص، صاحب نظر 

و اساتید برجسته گام های بلندی برداشته شده است.
رئیسی با گرامیداشت یاد مجاهدت ها و از خودگذشتگی های کادر 
درمانی در مقاطع مختلف از جمله در دفاع مقدس و دوران شیوع 
کرونا، خاطرنشان کرد: امروز علاوه بر حوزه نرم افزاری و تربیت نیروی 
انسانی، در حوزه سخت افزاری در تولید لوازم و تجهیزات پیشرفته 
پزشکی مورد نیاز کشور گام های بلندی برداشته شده و در حوزه تولید 

دارو نیز بیش از ۹۵ درصد داروهای مورد نیاز کشور در داخل تولید 
شده و ایران در زمینه صادرات داروی با کیفیت نیز حضور پررنگی دارد.

رئیس جمهوری همچنین از احداث یک مرکز علم و فناوری به نام 
این مرکز درمانی که حداقل ۱۵0  پرافتخار شهید سلیمانی در کنار 
شرکت دانش بنیان در آن مستقر خواهند شد به عنوان اقدامی مفید 

و ارزشمند یاد کرد.
رئیس جمهوری در ادامه بهره مندی ۳۲ میلیون نفر از مردم از بیمه 
رایگان و همچنین افزایش ۱۵ هزار تخت بیمارستانی در دو سال گذشته 
را از موارد افتخارآفرین برای کشور برشمرد و گفت: در سفر به شهریار 
از بیمارستانی بازدید کردیم که ۳0 سال در دست احداث بود و این 
موجب تاسف و شگفتی ما شد، ولی امروز این مرکز درمانی آماده 
بهره برداری است و طرح های نیمه تمام این چنینی توسط دولت در 

دست بهره برداری هستند.
رئیسی سلامت و آرامش کودکان و خانواده های آنها را بسیار مهم و 
ضامن سلامتی و نشاط جامعه قلمداد و با اشاره به اهمیت پیش بینی 
و پیشگیری در عرصه سلامت تصریح کرد: همراهی آموزش و پژوهش 
کنار درمان بیماران بسیار مهم بوده و اهمیت این امر از آن جهت است 
که باید مشکلات و بیماری های آینده نیز شناسایی و از آنها پیشگیری 

شود.
منطقه  در  حکیم  کودکان  بیمارستان  ساخت  جمهوری  رئیس 
از مردمان این منطقه به عنوان  یافت آباد تهران را مهم توصیف و 
مردمانی پرتلاش و سخت کوش یاد کرد و از همین رو ساخت این 

بیمارستان در این منطقه را از امتیازات این اقدام برشمرد.
رئیسی همکاری خیرین با دولت در ساخت بیمارستان حکیم را از 
دیگر نکات برجسته این پروژه بزرگ بیمارستانی دانست و گفت: باید 
به مردم در عرصه های مختلف میدان داد؛ کارهای بزرگی توسط مردم 
انجام شده، می شود و خواهد شد و قطعا همکاری خیرین، مردم و 
فعالین حوزه سلامت در ساخت این بیمارستان مورد تقدیر و تشکر 

است.
رئیس جمهوری به نقش برجسته مردم در مهار بیماری کرونا اشاره 

کرد و گفت: در حالی که در بسیاری از کشورهای غربی شاهد غارت 
فروشگاه ها هم زمان با شیوع بیماری کرونا بودیم، ما نه تنها شاهد 
اتفاقات مشابه نبودیم، بلکه با دستور رهبر انقلاب کمک مومنانه مردم 
در تمامی مساجد کشور جلوه سلامت معنوی و دین مداری مردم را 

به نمایش گذاشت.
را  کشور  مشکلات  رفع  در  مردم  نقش  به  توجه  اهمیت  رئیسی 
مورد تاکید قرار داد و خاطرنشان کرد: هر جا مردم به میدان آمدند 
موفق بودیم و حتی در حوزه اقتصادی نیز نباید صرفا سخن از بخش 
خصوصی زده شود و باید در عمل به مردم میدان داد؛ باید بدانیم که 

تصدی گری دولت مشکل آفرین است.
رئیس جمهوری افزود: دولت مردمی باید در عمل محقق شود و 

دولت باید مرتفع کننده موانع فعالیت ها و تلاش مردم باشد.
رئیسی به تشریح اهمیت همکاری خیرین و دولت پرداخت و اظهار 
کرد: حضور خیرین در کنار دولت به معنای حضور کارفرما در کنار 
پیمانکار نیست، بلکه ما این امر را یک مشارکت راهبردی می دانیم و 
دولت نیز باید تعهدات خود را در پروژه های مشترک با خیرین به موقع 

و در زمان مقرر به سرانجام برساند.
و  آرامش  جهت  درمان  کادر  تلاش   ضرورت  به  جمهوری  رئیس 
آسایش بیماران و خانواده های آنها اشاره کرد و گفت: هدف از بیمه 
سلامت این است که خانواده ها به غیر از بیماری خود و بستگان شان 
نیز  سلامت  حوزه  فعالین  و  پزشکان  و  باشند  نداشته  دیگری  درد 

می توانند در این مسیر سهیم و نقش آفرین باشند.
رئیس جمهوری پیش از آغاز این مراسم در بازدید از بخش های 
مختلف این بیمارستان از تنی چند از کودکان بیمار بستری در این 

مرکز درمانی نیز عیادت کرد.
پیش از سخنان رئیس جمهوری بهرام عین اللهی وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی توجه به حوزه سلامت در دولت سیزدهم را 
متفاوت از قبل توصیف و از افزایش ۷۵ درصدی همکاری دولت با 
خیرین حوزه سلامت در حوزه هایی چون پژوهش، بهداشت و درمان 

خبر داد.

نشست دو جانبه قالیباف با رئیس مجلس امارات

مخلان امنیت منطقه قطعاً دشمن مشترک ما هستند
با حضور قالیباف و صقر غباش نشست دوجانبه روسای مجالس و نشست هیئت های پارلمانی ایران و امارات برگزار شد در این دیدارها رؤسای مجالس ایران 

و امارات به تقویت دوجانبه روابط سیاسی و اقتصادی تأکید کردند و آن را پایه های روابط دوجانبه بین دو کشور دانستند.

وها در داخل تولید می شودرئیسی در آیین افتتاح بیمارستان کودکان حکیم بیش از ۹۵ درصد دار

قالیباف تاکید 
کرد: حادثه 

و جنگ تلخ 
اوکراین باعث 
شده اهمیت 

اوراسیا به لحاظ 
ژئوپلیتیکی و 

حمل ونقل کالا 
بسیار تأثیرگذار 
باشد. ما همواره 
جنگ را محکوم 
کرده و می کنیم 

اما معتقدیم 
بانی و ریشه 

این جنگ ناتو و 
آمریکا هستند

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی به ارائه توضیحاتی 
درباره آخرین وضعیت لایحه کاهش ساعت کاری کارمندان دولت و تغییر 

تعطیلات پایان هفته پرداخت.
از این کمیسیون اجتماعی مجلس دهم شورای اسلامی هم در آبان  پیش 
۱۳۹۸ اجرایی شدن طرح تعطیلی پنج شنبه ها در سراسر کشور را تصویب کرده 
بود که طبق آن برای جبران ساعت کاری روز پنج شنبه هم ساعت کاری سایر 
روزهای هفته مثلا از هشت ساعت به ۱0 ساعت افزایش پیدا کند و اتفاقی در 

میزان ساعات کاری کارکنان در کل ماه رخ ندهد.
این طرح هرچند که به بررسی در عمر صحن علنی مجلس دهم نرسید، 
اما  مخالفت دولت وقت را به دنبال داشت؛ چراکه اعضای دولت معتقد بودند 
طرح آثار مالی منفی بسیار زیادی داشت و منجر به تعطیلی واحدهای تولیدی 
می شد.  با این حال با اصلاحیه ای بر لایحه دولت سیزدهم، پیگیری تعطیلی 
شنبه ها به جای پنجشنبه ها در مجلس یازدهم به نوعی دیگر  در کمیسیون 

اجتماعی مجلس کلید خورد.
پیشنهاد دولت در لایحه ارائه شده ۴۲.۵ ساعت کار در هفته بود و در قانون 
فعلی ۴۴ ساعت است که کمیسیون اجتماعی تصویب کرد هر هفته ۴0 ساعت 

و در هر روز ۸ ساعت کار باشد که از ساعت ۷ صبح تا ۳ بعد ازظهر می شود.

تعطیلی  اسلامی با  اجتماعی مجلس شورای  اواخر خرداد ۱۴0۲ کمیسیون 
روزهای شنبه و کاهش ساعت کار اداری از ۴۴ ساعت به ۴0 ساعت  در هفته 
موافقت کرد و با برداشتن اولین گام در این زمینه قرار شد که روز کاری  از 

یکشنبه تا روز پنجشنبه باشد.
طراحان این مسئله معتقدند که ساماندهی تعطیلات پایان هفته موجب 
تنظیم بیشتر با بازارهای جهانی و منطقه ای، جلوگیری از فرصت سوزی تجاری و 

خسران کشور در این حوزه خواهد شد.
اختلاف نظرهایی هم در مورد انتخاب روز پنج شنبه یا شنبه به عنوان تعطیلات 
آخر هفته در کمیسیون اجتماعی بوده است، منتقدان مسائل شرعی و دینی را 

مانع می دانند و طراحان می گویند هیچ منع شرعی وجود ندارد.
البته گزارش کمیسیون اجتماعی در این زمینه به صحن علنی ارجاع شد تا 
نمایندگان درباره آن تصمیم گیری کنند و اگر به تصویب برسد، اختیار شیوه 

اجرای آن با دولت خواهد بود.
این که آیا تغییر تعطیلات پایان هفته به عمر مجلس یازدهم می رسد یا نه هم 
هنوز معلوم نیست. نمایندگان در سال آخر دوره چهارساله نمایندگی در مجلس 
شورای اسلامی این روزها در دو نوبت صبح و بعد از ظهر در حال بررسی لایحه 
برنامه هفتم توسعه هستند و بررسی بودجه ۱۴0۲ را نیز تا پیش از پایان سال 

پیش رو دارند. انتخابات دور دوازدهم مجلس هم ۱۱ اسفند برگزار می شود.
عباس گودرزی نائب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی در 
گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: کمیسیون اجتماعی لایحه اصلاح ماده ۸۷ قانون 
مدیریت خدمات کشوری )کاهش ساعت کاری کارمندان( را تصویب کرد که 
به موجب آن ساعت کاری کارمندان به ۴0 ساعت کاهش پیدا می کند این بدان 

معناست که ساعت کاری پنج روز در هفته و هر روز هشت ساعت می شود.
وی یادآور شد: دولت در لایحه خود میزان ساعت کاری در هفته را از ۴۴ 
ساعت به ۴۲.۵ ساعت کاهش داده بود که مجلس شورای اسلامی آن را به ۴0 
ساعت تقلیل داد. وس همچنین اظهار کرد: در این لایحه دولت از مجلس اجازه 
تعطیلی دو روز در هفته را درخواست کرده بود و هیچ روز خاصی را برای تعطیلی 
مطرح نکرده بود اما کمیسیون اجتماعی در اصلاحات مشخصا تعطیلات پایان 

هفته را در روزهای جمعه و شنبه تعیین کرد.
گودرزی در عین حال گفت: بنده همان زمان در کمیسیون اجتماعی  مخالفتم 
را ابراز کردم چون معتقدم که تعیین روز تعطیلی پایان هفته برعهده دولت است 
و تنها کافی است که مجلس شورای اسلامی اجازه تعطیلی دو روز در هفته را 

به دولت بدهد.
وی درباره این که اکنون این لایحه در چه مرحله ای قرار دارد تصریح کرد: 

کمیسیون گزارش بررسی ها را به هیات رئیسه قرار داده که امیدواریم بعد از پایان 
بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه این موضوع در دستور صحن علنی قرار گیرد. 
انتظار ما این است که این لایحه تا پایان عمر مجلس یازدهم تعیین تکلیف شود.

از سوی نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس تشریح شد
ماجرای تعطیلی پایانی هفته به کجا رسید؟
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